



中国标准连续出版物号

ISSN0488-5368

CN61-1089/S

陕西农业科学

SHAANXI JOURNAL OF AGRICULTURAL SCIENCES



本刊荣誉：

- 中国科技核心期刊
- 陕西省优秀期刊

2023

第69卷 第1期

Vol.69 No.1

西北农林科技大学 主办

目 次

·作物栽培·遗传育种·

- 优质圆粒加工专用型裸燕麦新品种“坝莜19号”选育 左文博,李云霞,董占红,葛军勇,刘睿敏,王星宇,白 静,石碧红(1)
陕西近年登记油菜品种产量和主要性状变化趋势分析 曹小东,任军荣,王天舒,赵佳男,高静茹,尚丽平,赵亚军,李保军,王 瀛(4)
曲酸对绿豆种子萌发及幼苗生长的影响 李镇江,杨志刚,唐晓芳,银学理,陈 静,陈 刚,杨学昭,张 谷,饶 航,叶 莉(11)
天麻4种变型(种)生长特性研究 李晓东,李 明,张羽翅,付玉平,蒙 琳,敬 丹,王咏梅,杨 扬(16)
晚播小麦抗淋抗湿应变高产技术 宋 璐,王天舒,杨美悦,刘 喆,文 娟,常 辉(20)
棉花朝天椒间作高效栽培技术 赵文超,齐洪鑫,常培培,王汝明,董灵艳,张东楼,李凤瑞,杨秀凤,史加亮(23)

- 岚皋山地猕猴桃高效建园关键技术 谢利华,柴佳欣,张天文,刘占德(26)
不同寄主植物对马铃薯瓢虫成虫取食行为的影响 石 祥,李修远,张全兵,郝亚楠(29)

·植物保护·

- 花椒不同部位提取物抑菌活性及果蔬发病率研究 耿 直(34)
甘薯黑痣病、茎线虫及地下害虫药剂防治试验 石晓昀,刘明慧,高文川,杨武娟,王 刖(40)

·土壤农化·

- 添加生物炭对土壤镉形态和小白菜镉吸收的影响 邓永玺,赵少婷,曹 阳,张东明,吕家珑,代允超,陈继平(45)
施肥方式对大豆不同生育期生长发育及产量的影响 刘楚华,刘 瑜,纪晓玲,张 雄,王小林(51)
食用菌菌渣对黄褐土团聚体组成的影响 徐 爽,阚雨晨(59)

·园 艺 ·

- 9个苹果新品种在榆林南部丘陵沟壑区的引种表现 鲁 成,刘 浪,路飞雄,石汶汶,贺艳娥(66)
紫叶黄栌组织培养技术研究 王俊娜,史先元(71)
大荔县核桃炭疽病危害调查及分析 杨 维,党国胜(74)

·综 述 ·

- 我国糯玉米的种质特性研究探讨 张学信,王国兴,李清林(78)
基于CiteSpace科学计量学分析土壤镉污染研究进展与趋势 孙毅涛,杨钰燕,卜康敏,杨文龙,包婉婷,海江波(85)

·专 论 ·

- 碳汇认知、行为执行意向对企业购买林业碳汇支付意愿的影响研究 蒋晋豫,董 琳,李 桦,林 洋,王 薇,李彩虹,张馨之,王海燕,李欢欢,昝林森(98)

SHAANXI JOURNAL OF AGRICULTURAL SCIENCES

Number 1 Jan. 2023 Total 510

Contents

Crop Cultivation · Genetics and Breeding

- Breeding of New Naked Oat Variety "Ba you 19" for High Quality Round Grain Processing ZUO Wenbo, et al. (1)
Analysis on Trend of Yield and Main Shapes of Registered Rape Varieties of Shaanxi Province in Recent Years CAO Xiaodong, et al. (4)

- Effect of Kojic Acid on Seed Germination and Seedling Growth of Mung Bean LI Zhenjiang, et al. (11)
Study on Growth Characteristics of Four Variants of *Gastrodia elata* LI Xiaodong, et al. (16)
Techniques for High Yield Cultivation of Late-sowing Wheat with Resistance to Autumn Rain SONG Lu, et al. (20)
High Efficiency Cultivation Technique for Intercropping Cotton with Pod Pepper ZHAO Wenchao, et al. (23)
Key Techniques for Efficient Construction of Kiwifruit Orchards in Mountain Area of Langao XIE Lihua, et al. (26)
Effects of Different Host Plants on Feeding Behavior of *Henosepilachna vigintioctomaculata* Adults SHI Xiang, et al. (29)

Plant Protection

- Study on Antibacterial Activity of Extracts from Different Parts of *Zanthoxylum bungeanum* Maxim and Disease Incidence of Fruit and Vegetable GENG Zhi (34)
Insecticidal Control Against Black Scurf Disease, Root-knot Nematode and Underground Pests on Sweet Potato SHI Xiaoyun, et al. (40)

Soil Agrochemistry

- Effect of Biochar Addition on Cadmium Speciation in Soil and Cadmium Uptake in Chinese Cabbage DENG Yongxi, et al. (45)

- Effects of Fertilization Patterns on Growth and Yield of Soybean at Different Growth Stages LIU Chuhua, et al. (51)
Effect of Edible Fungus Residue on Composition of Yellow Cinnamon Soil XU Shuang, et al. (59)

Horticulture

- Performance of Nine New Introduced Apple Varieties in Hilly and Gully Area of Southern Yulin LU Cheng, et al. (66)
Tissue Culture Technology of *Cotinus coggygria* Var. Arropurpurea WANG Junna, et al. (71)
Survey and Analysis of Walnut Damages Caused by *Gloeosporium fructigenum* in Dali County YANG Wei, et al. (74)

Review

- Germplasm Characteristics of Waxy Maize in China ZHANG Xuexin, et al. (78)
Advance of Research and Trend in Soil Cadmium Pollution Analysis Based on CiteSpace Scientometrics SUN Yitao, et al. (85)

Monograph

- Effect of Carbon Sink Cognition and Behavior Execution Intention on Enterprises' Willingness to Pay for Forestry Carbon Sink JIANG Jinyu, et al. (98)